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College van burgemeester en wethouders  
Gemeente Tubbergen 
Raadhuisplein 1 
7651 CV Tubbergen 
 
 
Betreft: Advies beleid schulddienstverlening gemeente Tubbergen 
 
 
Datum: 16 oktober 2018 
 
 
Geacht college, 
 
Wij hebben kennisgenomen van het beleidsplan integrale schulddienstverlening 
2019 – 2022 van de Gemeente Tubbergen, waarover uw college binnenkort een 
besluit neemt. In de vergadering van 9 oktober jongstleden is het beleidsplan 
uitgebreid besproken en inhoudelijk toegelicht. Als Adviesraad zien wij de 
noodzaak van een degelijk beleid op het gebied van schulddienstverlening. We 
zien een toename van problematische en complexe schulden. Wij hopen dat 
onder andere dit beleid kan bijdragen aan het terug dringen hiervan. 
Graag brengen wij dan ook een positief advies uit, waarbij we wel nog wat 
kritische kanttekeningen plaatsen en vragen stellen. 
 
In het beleidsplan dat voor ligt wordt verwezen naar de ‘Regeling toelating tot de 
schulddienstverlening gemeente Tubbergen 2013’, waarin toelatingscriteria en 
uitsluitingsgronden genoemd staan. Wij vragen ons af hoe deze beide plannen 
zich tot elkaar verhouden. 
 
Er wordt gesteld dat er is gekozen voor een integrale benadering op het gebied 
van schulddienstverlening. Wij kunnen in het plan moeilijk opmaken waaruit die 
integrale benadering blijkt. Kan het college dat nader toelichten? 
Zijn alle medewerkers wel voldoende op de hoogte van dit beleid en andere 
aanpalende regelingen? Kunnen ze burgers verwijzen naar de juiste instanties. 
Wij vragen het college om verduidelijking hiervan. In de praktijk merken we dat 
burgers met vragen blijven zitten omdat ze niet goed worden verwezen en soms 
onbekend zijn met bestaande regelingen. Wij roepen het college op om ook haar 
sociale kaart continue up-to-date te houden. 
 
In het beleidsplan wordt de focus gelegd op een expliciete doelgroep en zes 
regionale projecten. Wat betekent dit voor andere kwetsbare groepen in onze 
samenleving zoals ouderen, alleenstaande ouders, éénverdieners en kwetsbare 
jongeren? Wordt er wel voldoende een verbinding gemaakt met deze groepen en 
vallen deze niet tussen wal en schip? 
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Als Adviesraad zijn wij er geen voorstander van om aan alle bewoners die daar 
behoefte aan hebben een BBR aan te bieden bij de Stadsbank Oost Nederland. 
Simpelweg om het feit dat het een dure voorziening is en het vaak weinig effect 
heeft. Wij vragen het college om te onderzoeken of er bij lokale banken 
alternatieven kunnen worden aangeboden, met daarbij begeleiding en eventuele 
ondersteuning vanuit de gemeente of het voorliggende veld om mensen te 
helpen hun financiële situatie op orde te brengen en te houden. Tevens willen wij 
adviseren om de bestaande BBR door te lichten en te beoordelen of er een 
noodzaak bestaat tot het behouden van deze rekening en of er voor de persoon 
in kwestie ook andere wellicht betere alternatieven zijn. 
De Adviesraad is in beginsel ook geen voorstander van het inhouden van allerlei 
premies, huur en andere vaste kosten op de uitkering. Dit brengt mensen in een 
afhankelijkheidspositie. Op het moment dat mensen geen uitkering meer 
ontvangen moeten ze hun financiën ook zelfstandig met eventueel ondersteuning 
op orde kunnen houden. Wat ons betreft moet zelfstandigheid altijd het 
uitgangspunt zijn en inhoudingen een tijdelijke situatie ter overbrugging van een 
bepaalde periode.  
 
Wij zien dat preventie en vroeg signalering een belangrijke plaats innemen in het 
beleidsplan. Dat juichen we van harte toe want voorkomen is beter dan genezen. 
Wat wij bijna niet terugzien in het plan is de mogelijkheid tot ondersteuning en 
begeleiding als de boel weer op orde is. Voor deze kwetsbare groep zal blijvende 
ondersteuning belangrijk zijn om niet terug te vallen in de schulden. Wij zien dan 
ook graag hoe het college hier handen en voeten aan geeft en welke 
mogelijkheden er voor de burger zijn.  
 
In de gemeente Tubbergen is ook Schuld Hulp Maatje geïntroduceerd en wij 
vragen ons af hoe zich deze werkwijze verhoudt tot het beleidsplan dat voorligt. 
Wordt er voldoende verbinding gelegd met reeds bestaande initiatieven? 
 
In het beleidsplan wordt voorgesteld om de uitvoering bij de gemeente onder te 
brengen en daarvoor een consulent schulddienstverlener aan te trekken. Deze 
medewerker maakt onderdeel uit van het sociaal domein. Dat kan een drempel 
zijn om hulp te vragen. Is er onderzoek gedaan naar laagdrempelige 
voorzieningen bijvoorbeeld via internet en zo ja wat zijn daar de uitkomsten van. 
Wij vragen het college om laagdrempelige regelingen die goed vindbaar zijn voor 
de burger. Zeker als het gaat om schulden weten we dat de schaamte bij 
mensen groot is waardoor ze niet tijdig aan de bel trekken. We horen nog te 
vaak dat mensen verdwalen in het woud van regels en regelingen en zich 
onvoldoende geholpen voelen bij hun hulpvraag. Daarmee stellen we ook de 
vraag hoe dit beleid gecommuniceerd wordt naar de samenleving. Het 
beleidsplan bevat namelijk geen communicatieparagraaf. 
 
De Adviesraad is van mening dat de kosten die gemoeid gaan met het aanstellen 
van de nieuwe functionaris hoog zijn. Met name omdat we niet overtuigd zijn van 
het feit dat hiermee het probleem wordt verholpen. Het beleidsplan kent ook 
geen nadere onderbouwing waaruit blijkt dat deze nieuwe werkwijze leidt tot 
verbetering van de dienstverlening voor burgers. Is er voldoende gekeken naar 
alternatieven die wellicht minder kosten met zich meebrengen en een hoger  
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rendement realiseren. Wij vragen het college om dit punt mee te nemen in de 
monitoring. 
 
Dan als laatste de monitoring en evaluatie. Wij stellen het zeer op prijs dat wij 
worden betrokken bij de evaluatie en geïnformeerd worden. Echter willen wij het 
college oproepen om nog een aantal criteria toe te voegen aan de evaluatie en 
monitoring. In het beleidsplan wordt voornamelijk de focus gelegd op de 
aantallen. Wij zien graag dat ook de beleidseffecten worden gemeten, 
bijvoorbeeld; zijn meer burgers in staat om geen betalingsachterstanden meer te 
hebben. Kunnen zij zo zelfstandig als mogelijk hun financiële administratie op 
orde houden, enz.   
 
Graag ontvangen wij van u een antwoord op de verschillende vragen die in het 
advies zijn gesteld. Wij vernemen ook graag gemotiveerd of u ons advies al dan 
niet overneemt. We worden graag op de hoogte gehouden van dit proces en zien 
de monitor met belangstelling tegemoet. 
 
 
Hoogachtend, 
Namens de Adviesraad Sociaal Domein 
Gemeente Tubbergen 
 
 
 
 
Sandrine Wermelink 
Voorzitter 


